



မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသားလူငယ်များကွန်ဂရက်

STUDENTS AND YOUTH CONGRESS OF BURMA

Email - sycbcongress@gmail.com, Website - www.sycbyouth.org

(၂၉)နှစ်မြောက် (၈.၈.၈၈)ဒီမိုကရေစီ အရေးတော်ပုံနေ့ သဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

စာအမှတ်- မကလက/ထ- ၂/၀၈

၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၈)ရက်နေ့သည် ရဟန်းရှင်လူကျောင်းသားလူငယ်များနှင့် လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စွမ်းပကားဖြင့် တပါတီ အာဏာရှင်စနစ်ကို ဖျက်သိမ်းပြီး ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စတင်ခဲ့ဖို့အတွက် တိုက်ပွဲဝင်နေတနေ့ဖြစ်သည်။ ရှစ်လေးလုံးဒီမိုကရေစီ အရေးတော်ပုံကာလမှ ယနေ့ထိတိုင် အသက်၊ သွေး၊ ချွေးတို့ပေးဆပ်ကာ တိုက်ပွဲဝင်ရင်း ကျဆုံးသွားသော အာဇာနည် ရဟန်းရှင်လူ ကျောင်းသားလူငယ်၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် မတရားဖမ်းဆီးခံရသည့် အာဇာနည်သူရဲကောင်း အပေါင်းတို့ကို မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသား လူငယ်များ ကွန်ဂရက် (SYCB)မှ ဦးညွတ်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

၁၉၈၈ခုနှစ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သောရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံကြီးသည် ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၂)ရက်နေ့တွင် အာဏာသိမ်းအစိုးရရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးစနစ်ဆိုးကြီးရဲ့ ဒဏ်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒီမိုကရေစီအရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးအားလုံး ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစသော ဘက်ပေါင်းစုံမှ အထွေထွေအကျပ်အတည်းကြီးနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသလို ကမ္ဘာတွင်လည်း အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံစာရင်းဝင် ဖြစ်ခဲ့ရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက တစ်ပါတီ အာဏာရှင်စနစ်ကျင့်သုံးသော စစ်အုပ်စု၏ ဖိနှိပ်အုပ်ချုပ်မှုအပေါ် မကျေနပ်မှုကြီးဖြစ်ပေါ်လာကာ ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံကြီး ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်။ ထို့အတူ ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံအား ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်အောင် တွန်းတင်ပေးခဲ့သော သမိုင်းဝင်လူထုလှုပ်ရှားမှုကြီးလည်းဖြစ်သလို ဒီမိုကရေစီအရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ပြည်သူလူထုဆန္ဒကို ကိုယ်စားပြုသော ပြည်သူ့အစိုးရတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ရေးပင်ဖြစ်ပေသည်။

ယနေ့ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးပြဿနာများဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီရေး၊ အမျိုးသားတန်းတူရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးတို့သည် ယနေ့အချိန်ထိ အောင်ပွဲမဆင်နိုင်သေးပဲ လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက နည်းမျိုးစုံဖြင့် ဆက်လက် တောင်းဆိုတိုက်ပွဲဝင်နေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အတူ ရှစ်လေးလုံး လူထုအရေးတော်ပုံကြီး၏ တိုက်ပွဲရလဒ်ဖြစ်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ နှင့် ၁၉၉၀ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်တို့ကို နအဖအစိုးရမှ အသိအမှတ်မပြုပဲ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည်များဖြင့် အစားထိုးလိုက်ပြီး ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများသည့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေအောက်တွင် ပြည်သူလူထုထောက်ခံမှုဖြင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်လိုက်သော (NLD)အစိုးရမှာ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှတာဝန်များကို ကြီးစားလုပ်ဆောင်နေသော်လည်း တိုင်းရင်းသားပြည်သူများလိုလားသော နိုင်ငံရေးရလဒ်ကောင်းများ ထွက်လာသည်ကိုမတွေ့ရပေ။

နိုင်ငံရေးပြဿနာများကိုနိုင်ငံရေးနည်းအရ တန်းတူရည်တူတွေ့ဆုံဆွေးနွေးအဖြေရှာရေး၊ စစ်မှန်သည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ အဖမ်းဆီးခံနေရသည့် သတင်းသမားများ၊ နိုင်ငံရေးအကျဉ်း သားများအား ချွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံးလွတ်ပေးရေးတို့ကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနှင့်နိုင်ငံတကာမှ အစဉ်ဆက်မပြတ်တောင်းဆိုနေသော်လည်း အလုပ်သမားအရေး၊ လယ်သမားအရေး၊ ပြည်တွင်းစစ်ရပ်စဲရေးစသည့် ကဏ္ဍအသီးသီးမှ တက်ကြွစွာပါဝင်လှုပ်ရှားသူ လူငယ်များနှင့်ပြည်သူများမှာ ဆက်လက် အဖမ်းဆီးခံနေရဆဲဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းစစ်များကြောင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရဆဲဖြစ်သည်။

လူမျိုးပေါင်းစုံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး လိုလားတောင်းဆိုနေသည့် ၂၀၀၈ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး၊ ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ် ပြည်ထောင်စု ပေါ်ပေါက်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များတွင် ယနေ့ကာလတွင် တပ်မတော်၊ အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များနှင့် အင်အားစုအသီးသီးများ အပေါ်တွင်များစွာ တာဝန်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့် အထွေထွေ နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီ အရေးတော်ပုံ စိတ်ဓါတ်ဖြစ်သော လူမျိုးပေါင်းစုံပြည်သူအပေါင်းတို့၏ ရဲရင့်သည့် စုစည်းညီညွတ်မှုစွမ်းပကားဖြင့် လွတ်လပ်ငြိမ်းချမ်းသော စစ်မှန်သည့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ် ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ဖို့၊ ဝိုင်းဝန်းကြီးစားကြပါစို့ဟု (၂၉)နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီအရေးတော်ပုံနေ့မှာ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသားလူငယ် များကွန်ဂရက်မှ ဤ ကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်ပါသည်။

ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီအရေးတော်ပုံအောင်ပွဲ စိတ်ဓါတ်ကို ကိုင်စွဲကြ

အာဏာရှင်စနစ်မှန်သမျှကို ဆန့်ကျင်ကြ

စည်းရုံးရေးနှင့်ပြန်ကြားရေးကော်မတီ

မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသားလူငယ်များကွန်ဂရက်(SYCB)

နေ့စွဲ။ ။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ ရက်။